
 

Kuulemistilaisuus Asemanseutu muistio  
 

Aika  31.10.2024 klo 17.00 – 20.00 
 

Paikka  Aseman koulu, ruokala 
  
Läsnä Osallistujalista (liite 1) 
 Harri Anttila, kunnanjohtaja 

Anu Koistinen, hyvinvointijohtaja 
 Janne Hirvonen, rehtori 
 Elina Suntila, varhaiskasvatuspäällikkö 
 Piia Holappa, viestintäkoordinaattori (siht.) 

 

1. Avaussanat: hyvinvointijohtaja Anu Koistinen aloitti tilaisuuden ja kertoi kuulemistilaisuuden 

ohjelman kulusta ja kuulemistilaisuuden perusteista. 

 

2. Kunnan sopeutuminen palvelutarpeen muutokseen: kunnanjohtaja Harri Anttila kävi läpi 

taustat kunnan sopeutumistarpeen muutoksiin ja palvelujen tuottamisen tehostamiseen 

tulevina vuosina (liite 2). 

 

 

3. Anu Koistinen esitteli ennakkovaikutusten arviointilomakkeet. 
 

Yleisökysymys: Ketkä tehneet ennakkoarvioinnit? Ennakkoarviointilomakkeet ovat 

täyttäneet viranhaltijoista rehtori, hyvinvointijohtaja, varhaiskasvatuspäällikkö, 

lapsiperhepaneeli sekä nuorisopaneeli. 
 

4. Varhaiskasvatuksen muutosvaihtoehdot ja niiden vaikutukset: varhaiskasvatuspäällikkö 

Elina Suntila esitteli varhaiskasvatuksen nykytilanteen sekä lapsimääräennusteen ja 

sijoitteluennusteen vuosille 2025-2028. Varhaiskasvatuspäällikkö esitteli myös vaihtoehdot 

tulevaisuuden esiopetuksen järjestämiseen sekä tilaratkaisuehdotuksia. Esittelyssä käytiin 

läpi myös lapsiperhepaneelin sekä nuorisopaneelin näkemykset (liite 2).  

 

Yleisökysymys: Miksi moduulipäiväkotia maksetaan 60000 € vuodessa, kun Aseman 

koulun tiloissa on väljyyttä?  

Vastaus: Koulut tilaratkaisut eivät sellaisenaan sovi varhaiskasvatukselle. 

 

5. Alkuopetuksen muutokset ja niiden vaikutukset elokuusta 2025 alkaen: rehtori Janne 

Hirvonen esitteli Rautjärven kunnan perusopetuksen nykytilannetta ja oppilasmäärien 

vaihtelua ja ennustetta tuleville vuosille. Rehtori kävi läpi vaihtoehdot tulevaisuuden 

alkuopetuksen järjestämiseen sekä ennakkoarvioinnin poikkeamat. Esittelyssä käytiin läpi 

myös lapsiperhepaneelin sekä nuorisopaneelin näkemykset (liite 2).  

 

Yleisökysymys: Miten opetus on laadukkaampaa isommassa ryhmässä?  

Vastaus: On huomattu, kun oppilaat siirtyvät suurempiin ryhmiin lasten muodostamat 

sosiaaliset ryhmät ovat jo ehtineet muotoutua. Sopeutumisessa on ollut vaikeuksia. 

 

Yleisökysymys: Paljon menee aikaa koulukuljetuksiin?  

Vastaus: Pisimmät koulumatkat ovat 34 km, matka-aika on n. tunti 

 



Yleisökysymys: Reittejä ei tule lisää, kuinka ekaluokkalaiset laitetaan odottamaan? 

Vastaus: Kuljetukset lähtevät 12.30 sekä 14.30 (odotustunti) + mahdollinen 

iltapäivätoiminta.  

 

Yleisökysymys: Kuka valvoo 1-2 lk bussiin nousut ja poistumiset?  

Vastaus: Koulunkäynninohjaaja on ollut kuljetuksissa mukana 2 viikkoa syyskauden alussa.  

 

Yleisökysymys: Entä koulumatkan turvallisuus, kun ei ole pyörätietä ja iso tie on turvaton?  

Vastaus: Liikenneturvallisuus on kaikista tielläliikkujista kiinni. 

 

Yleisökysymys: Onko niin, ettei Otsolassa tai Karhunpesässä ei pätevää henkilökuntaa? 

Onko joku päivä jäänyt niin, ettei ole saatu sijaista?  

Vastaus: Opettajalla varhaiskasvatuksen pätevyys, ei opettajan pätevyyttä. Otsolaan 

äärimmäisen vaikea löytää sijaisia. Sijaisen hankintaan voi mennä useita tunteja äkillisissä 

tilanteissa. Lapset eivät kuitenkaan ole olleet ilman opettajaa. 

 

Yleisökysymys: Onko lapsiperhepaneelissa yhtään edustajaa Asemanseudulta? 

Asianosaiset olisi ollut hyvä ottaa mukaan.  

Vastaus: Kunnanhallitus on tehnyt valinnat eri paneeleihin. Lapsiperhepaneeleihin nimetty 

kunnan eteläpäästä mm. Meiju Räsänen ja Eetu Mutikainen. 

 

Yleisökysymys: Voidaanko Rautjärven ja Simpeleen välimaastossa asuvia lapsia kuljettaa 

eteläpäähän? Onko Simpeleen koulun pihassa parakki eli tilanpuutetta Simpeleellä?  

Vastaus: Simpeleen koulun pihassa on yksi parakki (vuokra n. 50-60 000 €/v). 

Asemanseudulle oppilaiden kuljettaminen maksaisi n. 30 000 €. Lisäkustannuksia syntyisi, 

jos pohjoispään oppilaita kuljetetaan etelään. 

 

 

6. Kuntalaisten työpajat: Työpajaryhmässä pohdittiin seuravia asioita 

1) 1-2 lk opetus säilyy Otsolassa 

2) 1-2 lk opetus siirtyy Simpeleelle 

3) Esiopetus ja 1-2lk opetus siirtyvät Simpeleelle 

4) Esiopetus säilyy Karhunpesässä, 5-vuotiaat osaksi esiopetusryhmää  

 

 

Ryhmä 1 (Krista Repo, Ari Innanen, Juha Nieminen, Auli Näränen, Sanni Hirn, Jenni 

Rautio, Teemu Soikkeli, Teemu Europaeus, Veeti Kontratjeff):  

 

YHTEENVETO 

+ Eskari-viskari päiväkoti Otsola yhdistyminen 

- matkat ja päivien pituudet etenkin eskareille rankkaa 

 

Vaihtoehto 1: 1-2 lk opetus säilyy Otsolassa 

+ Lyhyempi makta täällä asuville 

+ Yksilöllinen tuki 

+ Kuljetus jää pois tai lyhyeen 

+ Kiinteistölle käyttöä -> kulut 

+ Elinvoima koko yhteisössä 

+ Ruokahuolto / päiväkoti-koulu 

+ Aamu- ja iltapäivähoito + kerhot 

- Liian pieni ryhmä 



- Kustannustehotonta 

- Pelit ja leikit isossa porukassa 

- Onko ruuan laatu / ruokailu? 

 

Vaihtoehto 2: 1-2 lk opetus siirtyy Simpeleelle 

+ ryhmäkoot, isompi yhteisö 

+ opetuksen järjestäminen 

+ koulukuljetukset tekevät matkasta turvallisemman ”lähikyliltä” 

-  päivät pitenee 

- koulumatka pitenee 

- lapset häviää Asemanseudun katukuvasta 

- iltapäiväkerho 

 

Vaihtoehto 3: Esiopetus ja 1-2 lk opetus siirtyvät Simpeleelle 

+ paikat ja kaverit tutuiksi heti kun oppivelvollisuus alkaa 

+ toiminnan järjestäminen, isompi yhteisö 

+ opettajien sijoittelu etu / henkilökunnan saatavuus 

- matkat 

- opetustilojen laatu? 

- ryhmäkoko 

 

Vaihtoehto 4: Esiopetus säilyy Karhunpesässä, 5-vuotiaat osaksi esiopetusryhmää 

+ ryhmäkoko järkevämmäksi 

+ eri ikäiset oppivat toisiltaan 

+ tulevaisuuden trendi 

+ pienempi, turvallisempi yhteisö, saa olla lapsi 

+ mahdollisuus valita ”2-vuotinen” eskari 

 

 

Yleinen keskustelu ryhmätyön esittelyn jälkeen:  

- Tämä koulu säilynyt toistaiseksi. Rautjärven eteläpäähän ei muuta lapsiperheitä, 

mikäli koulu lopetetaan. 

- Kaksivuotinen eskari voidaan nähdä vaihtoehtona (vaihtoehto 4) 

- vaihtoehto 3 aivan liian karkea vaihtoehto 

- vanhusten ja Kuuselan integraatio on viehättävä. Elävöittää arkea. Siinä näkee 

lapsenlapsia.  

- Kysymys: saako koulukuljetuksella tulla iltapäiväkerhoon Otsolaan, onko ip 

kerholle mahdollisuutta Otsolassa?  

Vastaus: Tänä vuonna mahdollista, ensi vuosi neuvoteltava. Viimeiset 

koulukuljetukset lähtevät 14.30. Tänä vuonna klo 12.30 mahdollisuus tulla 

Karhunpesään. Nämä ovat sovittavia asioita sekä työntekijä ja henkilöstöasia.  

 

 

7. Loppukeskustelu 

- Jenni Raution puheenvuoro vanhempaintoimikunnan puolesta (Liite 3).  

 

- Jenni Raution kysymykset viranhaltijoille. Kysymyksiin on luvattu vastata kirjallisesti, 

kun ne toimitetaan 6.11.2024 mennessä anu.koistinen@rautjarvi.fi  



1. Lapsiperheiden vaikutusten arviointi? 

2. Missä on tällä hetkellä voimassa oleva Rautjärven kunnan 

lapsivaikutusten arviointi? 

3. Missä edellinen paperi on, millä haetaan tähän muutosta? 

4. Onko teillä käytössä kristallipallo, kun en ainakaan itse osaa ennustaa 

tulevaisuuteen, miten lasten vähentyminen Asemanseudulla on 

ennustettu, miten muuttoliike Asemanseudulle päin? 

5. Jos kuljetuskustannukseton laskettu eri vaihtoehdoista, saadaanko 

nähdä laskelmat? 

6. Onko tehty ympäristövaikutusten arviointia kuljetuskustannuksista? 

7. Onko lapsen parempi olla Simpeleellä, kun koulukiusaamiseen ei 

puututa vrt Aseman pieni oppimisympäristö? 

8. Jos Asemanseudun koulu halutaan sulkea säästösyistä niin miten 

Simpeleellä voi opetus olla edullisempaa, kun siellä on jo nyt käytössä 

parakit, kun täältä löytyy jo valmiit tilat? Saadaanko nähdä laskelma? 

9. Miksi Simpeleeltä ei voida tuoda viskarit ja eskarit Asemanseudulle? 

10. Jos lapsi sairastuu kesken koulupäivän, miten ilman autoa oleva perhe 

voi hakea lapsen pois Simpeleeltä? 

11. Miksi Otsolan ja Karhunpesän vanhemmille ei ole järjestetty 

minkäänlaista kyselyä tai kuultu arviointeja ennen kuin 

ennakkoarviointeja on tehty? 

12. Mitä vaihtoehtoja kunnalla on tarjota tilanteessa, jossa meille 

epämieluista vaihtoehto tulee voimaan? 

13. Miten koulunkäynti voi olla laadukasta Simpeleen asfalttipihalla, kun 

täällä lapset saavat olla luonnon keskellä? 

14. Onko Asemanseudun koulun mahdollisesta lakkauttamisesta tehty 

lyhyen tai pitkän aikavälin arviointia? 

15. Lapsiperhepaneelin jäsenten nimet? 

 

 

- Yleisökommentti: Ei kuultu ideaa siitä, miten lapsiperheien viihtyvyyttä ja 

houkuttelevuutta lisätään. Jos kuntaa halutaan säilyttää ja elävöittää, on vain ajan 

kysymys milloin kunta loppuu. 

 

Vastaus: Kunta on panostanut aikanaan mm. lakkauttamalla 3 koulua, josta syntyi 

Aseman koulu. Kunnasta on poistettu varhaiskasvatusmaksut, mikä on merkittävä 

kädenojennus lapsiperheille. Etelä-Karjalassa vain Lappeenranta on kasvava 

kaupunki, koko maakunta on saman ongelman kanssa, työikäinen väki muuttaa 

pois.  

Lapsiperhepaneeli voisi pohtia tätä, kuinka lapsiperheiden viihtyvyyttä voidaan 

lisätä. Työpaikat ovat ainoa konkreettinen keino saada lapsiperheitä muuttamaan 

Rautjärvelle. Palvelujen tarjoaminen ei riitä houkuttelemiseksi. Kunnallispalvelut 

ovat oheispalveluja. On aika nostaa hyviä asioita esille eikä kylvää riitaa. Ideariihi, 

jossa voidaan käydä läpi hyviä ehdotuksia. 

 

 

 

 



LIITTEET 

Liite 1: OsallistujaluetteloSimpele.doc 

Liite 2: KuulemistilaisuusLokakuu2024.pptx 

Liite 3: Jenni Raution puheenvuoro  

 


